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Protokół Nr XVIII/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Pierzchnicy odbytej w dniu 7 września 2020r. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 12.30. 

Obrady z sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Link do nagrania: https://www.youtube.com/watch?v=MCtzFVs_tZs&list=PL-7Ux-

3EgMtbM8h85niUwEYTPGhhTlARW  

Ad. 1.Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pierzchnicy Pani Maria  

           Łopatowska i przewodniczyła obradom. Powitała przybyłych na sesję radnych, 

Burmistrza, Skarbnika Miasta i Gminy, sołtysów oraz wszystkich obecnych na tej sali. 

Ad. 2.Przewodnicząca rady stwierdziła, że na ustawowy skład rady 15 radnych w chwili  

           otwarcia obecnych jest 12 radnych w związku z tym rada jest władna  

do podejmowania uchwał.  

Lista obecności radnych oraz lista obecności zaproszonych stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 3.Przewodnicząca  rady zapytała czy są uwagi, wnioski do przekazanego porządku obrad.  

          Radni nie wnieśli uwag i wniosków do porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Spotkanie z Posłem na Sejm RP Krzysztofem Lipcem. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał ostatniej sesji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Pierzchnica. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie  

w Gminie Pierzchnica oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

9. Nowelizacja budżetu gminy na rok 2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035. 

11. Uchwalenie zmian w programie profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla 

mieszkańców Gminy Pierzchnica od 65 roku życia na lata 2020-2023.  

12. Wolne wnioski. 

 

Ad.4.Przewodnicząca rady stwierdziła, że nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu  

         z poprzedniej sesji w związku z tym poddała pod głosowanie zatwierdzenie protokołu  

z poprzedniej sesji. 

Głosowanie przeprowadzono przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych.  

Na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych. Za głosowało 12 radnych, przeciw 

nie było, wstrzymujących się nie było. 

https://www.youtube.com/watch?v=MCtzFVs_tZs&list=PL-7Ux-3EgMtbM8h85niUwEYTPGhhTlARW
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Imienny wykaz głosowania dotyczący zatwierdzenia protokołu z poprzedniej sesji 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.6.Przewodnicząca rady w związku z tym, że nie ma jeszcze Posła poprosiła Burmistrza  

         o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał ostatniej sesji. Burmistrz przedstawił 

sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi odnośnie przedstawionego 

sprawozdania. Radni nie wnosili uwag do sprawozdania. 

 

Ad.7.Przewodnicząca rady przeczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu  

         utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pierzchnica. Poinformowała, że projekt 

uchwały analizowała komisja samorządowa i po analizie wydała opinię pozytywną. Przeczytała 

pismo Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Kielcach, które wyraża 

pozytywną opinię o przedłożonym  do zaopiniowania projekcie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Pierzchnica. Poprosiła Burmistrza o informację  

w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z treścią uzasadnienia w ubiegłym roku weszła  

w życie zmiana ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, która nałożyła 

obowiązek dostosowania regulaminów utrzymania czystości i porządku w ciągu 12 miesięcy 

od wejścia w życie ustawy. Ten regulamin jest praktycznie podobny do tego co było wcześniej, 

bo zasady segregacji są opisane jak również zasady i obowiązki osób utrzymujące zwierzęta 

domowe czy też utrzymujących zwierzęta gospodarskie są jakby te same. Jedyna zmiana 

wprowadzona co była dyskutowana to narzucony obowiązek w okresie od kwietnia  

do października zbierania odpadów zmieszanych co dwa tygodnie. Tak jak przeczytała 

przewodnicząca projekt regulaminu musiał być uzgodniony z Państwowym Powiatowym 

Inspektorem Sanitarnym i to zostało uczynione. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pierzchnica w związku z tym 

przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pierzchnica stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XVIII/40/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Pierzchnica została podjęta jednogłośnie. 

Ad.5.Przewodnicząca poddała pod obrady punkt spotkanie z Posłem na Sejm RP Krzysztofem  

         Lipcem. Powitała przybyłego na sesję Rady Miejskiej w Pierzchnicy Posła na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej Pana Krzysztofa Lipca. Następnie udzieliła głosu dla Burmistrza. 
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 Burmistrz powiedział, że jest mu miło witać na sesji Pana Posła Krzysztofa Lipca, który 

zarazem jest prezesem struktur świętokrzyskich Prawa i Sprawiedliwości. Na samym początku 

podziękował za przyjęcie zaproszenia, że chciał tu przyjechać. Mówił, że z jego punktu 

widzenia, jest to jest to wyróżnienie i dowartościowanie, że tak ważna osoba znalazła czas żeby 

przyjść posłuchać tutejszych problemów, spraw. Tytułem wprowadzenia powiedział, że takie 

spotkanie robocze odbyło się miesiąc temu, 3 sierpnia. Podkreślił niezwykłą postawę Pana 

Prezesa, bo tydzień wcześniej dzwonił do biura, chciał się umówić na spotkanie z Prezesem  

i przedstawić różne problemy, i ku miłemu zaskoczeniu uzyskał odpowiedź, że Poseł ma czas 

i nie oczekuje mnie gdzieś tam w biurze poselskim tylko przyjedzie tu na miejsce i tu chciał 

poznać nasze problemy. Mówił, że osobiście bardzo go to ujęło i pokazało jaka powinna być 

właściwa postawa, wzorzec postawy parlamentarzysty, który jedzie do społeczeństwa  

do społeczności i tam na miejscu poznaje problemy. Za tą postawę, za tą otwartość, gotowość, 

serdecznie podziękował prezesowi. Z racji tego, że jest pandemia i nie ma różnego typu 

uroczystości gminnych nie ma okazji żeby za różnego rodzaju osiągnięcia podziękować, 

dlatego chce na sesji rady miejskiej podziękować Panu Posłowi za następujące rzeczy. Przede 

wszystkim jako parlamentarzysta partii rządzącej za uchwalenie programu Fundusz Dróg 

Samorządowych, bo w ostatnim czasie zostało wykonane 7 km dróg powiatowych na terenie 

gminy o wartości 2,2 mln zł. To są ogromne pieniądze, 80% dotacji i tak naprawdę 10% powiat 

i gmina 10%, to są tak ogromne pieniądze gdzie dla zobrazowania to jest równowartość 

czterech świetlic. Takie duże pieniądze spłynęły na teren gminy tylko dzięki temu, że taki 

program rządowy został uchwalony. Na ręce Pana Prezesa podziękował, że taki program został 

uchwalony i, że te pieniądze trafiły do naszej gminy, co znacznie poprawiło warunki drogowe 

w gminie, bo z własnych środków przez wiele lat trzeba byłoby te drogi remontować. 

Podziękował również za uchwalenie funduszu pomocowego, który dla gmin został skierowany 

w ostatnich dniach i rozesłane zostały środki na konta gmin. Jak wiadomo pandemia 

spowodowała, że gospodarka się w pewnym momencie zatrzymała podatki przestały płynąć  

i gmina w kwietniu, maju i czerwcu odczuła znaczny spadek dochodów i był poważny problem 

co zrobić z inwestycjami, które na ten rok były zaplanowane, co się uda zrobić z czego 

zrezygnować. Jest odpowiedź rządu na to, gmina dostała 509 tys. zł jako wyrównania, 

rekompensaty i to spowodowało, że można inwestycje realizować nie trzeba z niczego 

rezygnować i to jakby utrzymało stabilność finansową. Ze skarbnikiem mieli poważną 

zagwozdkę, bo w maju czerwcu zastanawiali się jakie cięcia robić, bo finanse nie wyglądały 

ciekawie. I z bliższych rzeczy, kiedy Prezes był tu 3 sierpnia złożył prośbę o pomoc ponieważ 

cały ubiegły rok robione były zabiegi żeby Pierzchnica była włączona do Kieleckiego Obszaru 

Funkcjonalnego. Jak wiadomo w 2013r. kiedy został utworzony ten obszar mimo, że wcześniej 

kiedy prezydentem był Wojciech Lubawski w 2011r., że gmina Pierzchnica została włączona 

do takiego prototypu obszaru metropolitarnego, gdzie było wtedy 15 gmin plus miasto Kielce. 

W 2013 roku ówczesny Zarząd Województwa, kiedy nadawał kształt, niestety nasza gmina 

została pominięta. Gmina Chmielnik została włączona, gmina Morawica i gmina Daleszyce,  

i niestety nasza gmina została pominięta, i to skutkowało tym, że nie było dostępu  

do dodatkowych pieniędzy, które tamte gminy miały. W związku z tym, że jest nowa 

perspektywa finansowa 2021-2027 i na nowo programy regionalne się tworzą, w ubiegłym roku 

przy wsparciu ówczesnego posła Bogdana Latosińskiego składane były wnioski i obecny 

marszałek Andrzej Bętkowski wyraził wstępną akceptację pod warunkiem, że uda nam się 



4 

 

uzyskać zgody wszystkich gmin, które są w tym obszarze. Nie było to łatwe, bo te gminy nie 

bardzo chciały, bo muszą się podzielić pieniędzmi. Mówił, że udało mu  się jakimś sposobem 

wynegocjować u każdego. Gdy wyrazili zgodę i teraz trzeba było żeby marszałek ostatecznie 

przyklepał decyzję i jego prośba była do Pana Prezesa i Prezes zadziałał szybko, że pod koniec 

sierpnia była prezentowana strategia województwa i w tej strategii obszar kielecki 

metropolitarny uwzględnia gminę Pierzchnica jesteśmy już włączeni potwierdził to nawet 

Andrzej Pruś przewodniczący sejmiku, że to jest już aktualne. To przekłada się na to, że  

w nowej perspektywie jest szansa od 3 do nawet 5 mln zł dodatkowych pieniędzy dla gminy na 

różne projekty. To są ogromne pieniądze dla naszej gminy, ogromna szansa dla gminy 

funkcjonowania w takim obszarze. Za tą szybką interwencję podziękował Prezesowi. Mówił, 

że w czasie rozmowy roboczej poruszał tematy ubiegania się o środki na nowe projekty, bo 

rząd uchwalił też kolejny program tzw. rządowy fundusz inwestycji lokalnych, w którym 

możemy aplikować o dotacje na projekty powyżej 400 tys. zł . Powiedział, że jest kilka 

istotnych potrzeb, projektów. Głównym ze strategicznego punktu widzenia jako Burmistrza 

gminy to jest pozyskanie pieniędzy na modernizację gminnej oczyszczalni ścieków ponieważ 

jak wszystkim wiadomo ona funkcjonuje w maksymalnych swoich możliwościach i tak 

naprawdę nie ma bardzo możliwości przyłączenia nowych domów, nowych podmiotów 

gospodarczych. Mieszkańcy, którzy mają oczyszczalnie przydomowe, mają szamba nie mogą 

tam dostarczać ponieważ oczyszczalnia nie jest wstanie przyjąć ścieków, muszą gdzieś szukać. 

Projekt jest od kilku lat gotowy, pozwolenie na budowę. Przewidziane jest podwojenie 

możliwości przerobowych tej oczyszczalni, między innymi o punkt przyjmowania z pojazdów 

asenizacyjnych, osady z oczyszczalni przydomowych i inne. To jest kluczowe przedsięwzięcie 

dla całej gminy. Wartość tego przedsięwzięcia jest około 4-5 mln zł, budżet gminy nie jest  

w stanie tego wytrzymać i tu jest gorąca potrzeba żeby się udało pozyskać dofinansowanie  

z tego programu, który jak najbardziej się tu wpisuje. Powiedział, że stąd prośba żeby Pan 

Prezes pamiętał o naszej gminie i w tym kluczowym momencie jak będzie podejmowana 

decyzja o podziale środków pamiętał o naszej inwestycji. 

Przewodnicząca rady udzieliła głosu dla Pana Posła Krzysztofa Lipca. 

 Pan Krzysztof Lipiec Poseł na Sejm RP powiedział, że pominąwszy ten rok dawno  

w Pierzchnicy nie był, bo tak oficjalnie to gdzieś około 2010r.  Pogratulował tego, że 

Pierzchnica ma przywrócone prawa miejskie. Powiedział, że deklaruje swoją pomoc dla 

Burmistrza, dla całej rady pod przewodnictwem pani przewodniczącej ale oczekuje, że to 

współdziałanie  musi być wzajemne, bo nie trzeba wierzyć, że poseł jest w stanie uczynić cuda. 

Ważną rzeczą w polityce jest to żeby myśleć i żeby to myślenie przeistaczać w konkretny czyn, 

że to wszystko zawsze się uda, nie bo nigdy tak w polityce nie jest że wszystko to co wymyślę 

przyniesie duży sukces. Polityka to jest ciężka praca i za tym wszystkim trzeba zabiegać, 

chodzić i zadeklarował takie wsparcie i odpowiadając właśnie na prośbę Burmistrza, który  

go zaprosił na takie spotkanie robocze w dniu 3 sierpnia.  Burmistrz przedstawił wszystkie 

problemy, z którymi do tej pory gmina musiała zmierzać się. Powiedział, że ma takie 

przekonanie, że w wielu sprawach uda się znaleźć w jego osobie takiego rzecznika Miasta  

i Gminy Pierzchnica. Powiedział, że to był rzeczą  ważną żeby Pierzchnica została włączona 

do Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego i dla niego to były niezrozumiałe decyzje, to było 

oczywiście decyzje polityczne tak jak i ta decyzja o ponownym włączeniu do Kieleckiego 
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Obszaru Funkcjonalnego jest decyzją polityczną i takie zapewnienie ze strony władz sejmiku 

jest, to było przez Burmistrza powiedziane.  To jest z dużą korzyścią, bowiem gmina będzie 

funkcjonować  w gronie gmin, które będą realizowały wspólny interes dla tegoż obszaru 

funkcjonalnego ale to ma być również utożsamiane z interesem poszczególnych gmin i w tym 

wypadku gminy Pierzchnica. Zawsze tak jest, że jak się jest razem, razem się występuje, 

najczęściej o różne środki finansowe  to jest to wszystko łatwiej pokonać i wyraził przekonanie, 

że tak będzie i w tym przypadku. To było wielką niesprawiedliwością, bo jak ktoś spoglądał na 

mapę polityczną województwa świętokrzyskiego w podziale na te obszary strategiczne, 

funkcjonalne, to było widać, że w Kieleckim Obszarze Funkcjonalnym  jest taka wyrwa jakby 

wyrwany ząb  i to budziło wielki niepokój, dlaczego tak to się stało ale dzięki, że Burmistrz  

i rada zabiegali i to stanie się faktem. Będzie to funkcjonować od czasu nowej perspektywy 

finansowej a więc od nowej strategii województwa świętokrzyskiego, która jest  w tej chwili 

dyskutowana. Mówił, że był na takim spotkaniu w Kielcach, pan Burmistrz też był na tym 

spotkaniu za co dziękuje, bo to jest oznaką, że gmina Pierzchnica jest mocno tymi sprawami 

zainteresowana. Strategia jest związana z regionalnym programem operacyjnym a więc 

województwa świętokrzyskiego, a więc mówimy tu o środkach europejskich. Jeśli mowa  

o środkach europejskich, to należy pamiętać o tym, że  nigdy takich pieniędzy Polska jeszcze 

nie miała, jakie otrzyma w tej nowej perspektywie finansowej  na kolejne 7 lat, to jest kwota 

750 mld złotych, to jest prawie dwa budżety naszego państwa i w takiej sytuacji kiedy 

przychodzi nam się mierzyć z kryzysem gospodarczym na skutek epidemii koronawirusa, ma 

takie przekonanie,  że te środki finansowe z całą pewnością,  pozwolą odnaleźć się w niełatwej 

sytuacji z jaką się mierzymy na dobrym poziomie, tym bardziej, że akurat uznając, że to jest 

chwila jakby startu w nową rzeczywistość po pandemiczną, to w skali ogólnopolskiej na to 

patrząc, też mamy dobrą pozycję wyjściową. Takie też są prognozy komisji europejskiej, że  

w kontekście jednym z takich parametrów będzie parametr badania dochodu narodowego, to 

nam prognozowany jest najniższy ubytek tegoż dochodu narodowego, to znaczy, że polska 

gospodarka jest w dobrym stanie. W kontekście samorządów Burmistrz wspominał o ważnym 

funduszu inicjatyw lokalnych. Powiedział, że do województwa świętokrzyskiego wpłynęło 230 

mln zł do wszystkich samorządów. Mówił, że fundusz inicjatyw samorządowych został 

zwiększony o kolejne 6 mld zł i to będzie udzielane w formie dotacji dla tych gmin, które będą 

miały inicjatywę. Powiedział, że jest taka inicjatywa w postaci budowy oczyszczalni ścieków  

i będzie to inwestycja ponad 400 tys. zł i już indywidualnie Prezes Rady Ministrów będzie 

rozpatrywał te wnioski i takie dotacje będą przydzielane. Mówił, że podejmuje się tego żeby 

wesprzeć wniosek gminy ale jednocześnie zaznaczył, że nic nie obiecuje. Mówił, że wbrew 

temu co mówi opozycja parlamentarna samorządy zostały zostawione same sobie, nie jest to 

tak dokładnie, bo w samorządach ta dbałość o to żeby płynność finansowa jest cały czas 

zachowana. Odnośnie ubytków w przyszłorocznych budżetach trudno jest na ten temat 

przesądzić, bo nie wiadomo jak będą kształtowały się wpływy z podatków. Odnośnie funduszu 

dróg samorządowych powiedział, że to cenna inicjatywa. Mówił, że był w dwóch miejscach na 

przecinaniu wstęgi w gminie Pierzchnica i jest to miłe, bo widać jak poprawia się jakość dróg 

lokalnych. Na koniec wystąpienia powiedział, że chciałby się wsłuchać w głos mieszkańców  

i jest otwarty na głosy, na pytania i zaprosił do współdziałania. Przewodnicząca rady zwróciła 

się do zebranych czy ktoś chce zabrać głos i zapytać to jest taka możliwość. 
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 Radna Renata Błaszczyk zgłosiła problem utylizacji foli po kiszonkach. Gmina 

otrzymała dotację na ten cel. Zadała pytanie co nie zagrało, że nie można uzyskać kontaktu  

z tymi co odbierają tą folię. Coś musiało się po drodze dziać, że ludzie nie chcą zawierać umów 

nie chcą przystępować do przetargów. 

 Burmistrz powiedział, że na komisji samorządowej był ten temat omawiany i po 

ogłoszeniu czwartego przetargu, który był rozstrzygnięty w piątek, zgłosiła się firma, która 

złożyła ofertę i ten temat jest już jakby nieaktualny, udało się znaleźć odbiorcę. Powiedział, że 

takich szczegółowych rzeczy pan Poseł nie jest w stanie odpowiedzieć, bo nie tym się zajmuje. 

Skoro został wywołany temat odpadów powiedział, że będzie miał taki wniosek ogólny. Będzie 

nowelizowana ustawa odnośnie odpadów komunalnych i jest tu wniosek po doświadczeniach, 

bo został wprowadzony obowiązek w okresie od kwietnia do października dwukrotnego  

w miesiącu odbioru odpadów zmieszanych. Powiedział, że ten problem był dyskutowany jak 

były uchwalane stawki opłat i ocena jest zgodna, że nie ma konieczności żeby na terenach 

wiejskich był ten dwukrotny obowiązek. To powoduje, że przede wszystkim podraża się koszty. 

Powiedział, że prośba jest taka żeby w tych pracach nowelizacyjnych  wprowadzić zapis, że 

nie dotyczy to terenów wiejskich i małych miast np. do 5 tys. mieszkańców, chyba że dana rada 

uchwali że jest taka potrzeba.  

Sołtys Ryszard Bryk powiedział, że było mówione, że sporo pieniędzy poszło na drogi 

powiatowe i sołectwo, które reprezentuje częściowo leży przy takiej drodze powiatowej. Około 

dwóch lat temu był robiony remont i jest taki niewielki odcinek około 200 mb gdzie został 

pominięty i rozgrzebany chodnik tylko są krawężniki. Zwrócił uwagę, że w realizacji dróg 

powiatowych uczestniczy gmina jak i powiat i zauważył, że jest coś takiego, że nie ma tej siły 

co by podjęła ostateczną decyzję. Chodzi o to, że od dwóch lat nie można tego chodnika 

dokończyć, są jakieś przeszkody. Powiedział, że wie, iż są jakieś najnowsze podejścia do tego 

ale dzwonił chyba ze trzy tygodnie temu i nie ma wielkiej nadziei. Tego chodnika jest raptem 

200 metrów. Droga jest w fatalnym stanie i jest robiona takimi fragmencikami. Prosił pana 

Posła o pomoc w powiecie, bo w gminie tą sprawę przedstawiał kilka razy i jest takie 

odwlekanie. Ludzie na wsi dziwią się, że droga nie została dokończona, a ponadto fragment 

chodnika został rozebrany, co jest kompletnym kuriozum i dalej tak to trwa.  

Poruszył również sprawę funduszu sołeckiego, że jest to bardzo ciekawa inicjatywa , bardzo 

pomocna sołectwom, ponieważ sołectwa mają możliwość zrobienia czegoś konkretnego a nie 

czekanie aż rada coś przyzna. Zapytał, pana Posła czy można by zrobić taką inicjatywę żeby 

powiększyć co najmniej  o 50% wysokość tego odpisu. Mówił, że jakby był większy odpis to 

wiele spraw można by załatwić chociażby tzw. drogi gminne czy drogi dojazdowe do pól. 

 Radny Stanisław Baran zgłosił sprawę wyrejestrowania samochodu, bo zwracają na to 

wyborcy, a jest to problem ogólnokrajowy. Powiedział, że nie można wyrejestrować 

samochodu jak się nie pozbędzie go przymusowo.  W tej chwili dochodzi do takich rzeczy, że 

za darmo trzeba zezłomować dopiero zostanie dany pojazd wyrejestrowany. Wiele osób 

chciałoby na pamiątkę zostawić ten pojazd, a nie można tego uczynić, bo ubezpieczyciele 

nękają, a wydział komunikacji rozkłada ręce. Trzeba pojazd sprzedać, bądź zezłomować. 

Zapytał pana Posła czy sejm by mógł taką ustawę sporządzić żeby można sobie zostawić pojazd 

jako zabytek. 

 Radna Malwina Wrona zapytała odnośnie odbioru odpadów, bo w ostatnim czasie 

podrożały opłaty, czy pan Poseł jest w stanie wyjaśnić albo czy są jakieś prace w rządzie  
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na temat odbioru odpadów, czy jakieś usprawnienie, bo są problemy na wysypisku, bo nie chcą 

odbierać odpadów z naszej gminy. Czy na poziomie rządu prowadzone są prace  

z usprawnieniem odbioru odpadów, jest coraz więcej śmieci. 

 Pan Poseł powiedział, że po tym spotkaniu wybiera się do Starosty Powiatu Kieleckiego 

to powie Staroście o tym chodniku. Odnośnie funduszu sołeckiego powiedział, chwała radzie 

za to, że fundusz sołecki funkcjonuje na terenie gminy Pierzchnica, bo w województwie 

świętokrzyskim jest więcej takich gmin gdzie fundusz sołecki nie funkcjonuje. Co do 

wysokości funduszu to bogatsza gmina daje więcej środków na fundusz sołecki, jeśli jest z tym 

problem to jest do rozważenia na terenie gminy w zależności od kondycji finansowej gminy. 

Powiedział, że drogi dojazdowe to nie jest zadanie dla funduszu sołeckiego, to jest zadanie dla 

samorządu województwa. Powiedział, że w tym roku zostały przeznaczone jakieś środki  

na drogi dojazdowe do pól. Gmina Pierzchnica dostała co potwierdził Burmistrz. Jeżeli chodzi 

o drogi dojazdowe do pól w skali województwa to nie wygląda to najgorzej. Mówił, że nie wie 

jakie są potrzeby gminy Pierzchnica ale to trzeba przerzucić do finansowania samorządu 

województwa świętokrzyskiego. Jeżeli chodzi o odpady trudno jest ocenić z perspektywy 

parlamentu jak to funkcjonuje w poszczególnych gminach. Ustawa wyznacza ogólne ramy  

w jaki sposób prowadzić gospodarkę odpadami  a poszczególne samorządy najlepiej sobie  

z tego zdają sprawę. Mówił, że wie, iż gospodarka odpadami to jest poważny problem. Jeśli 

chodzi o wysypisko w Promniku, to tam po interwencji Wojewody sytuacja została 

usprawniona. Zorganizowanie gospodarki odpadami zapytał czy gmina daje radę w tym 

temacie. 

 Burmistrz powiedział, że gmina ogarnia sytuację gospodarki odpadami jest wyłoniony 

w przetargu firma co zbiera odpady. 

 Radna Kamila Adamczyk zapytała co z takimi rozwiązaniami jeśli chodzi o odpady 

narzucania na producentów coś takiego co funkcjonuje w Norwegii czy w Niemczech żeby 

były maszyny gdzie będzie można ten plastik oddać, jakieś tam kaucje pobierają, oddają. Czy 

w Polsce mogło by to zaistnieć. 

Pan Poseł powiedział, że po części to funkcjonuje, bo są wprowadzone różnego rodzaju 

opłaty na producentów one są przerzucane w konsekwencji na konsumentów. To jest takie 

błędne koło. Jeśli chodzi o tego typu opakowania jak plastiki to pojawiają się już takie 

możliwości żeby plastikowe opakowania były skupowane. Generalnie trend jest taki żeby  

z tego typu opakowań rezygnować. 

Radna Halina Wójcik zwróciła uwagę na komunikację publiczną. Mówiła, że z miasta 

Pierzchnica jakoś można się dostać do Kielc, natomiast w drugą stronę do miasta Morawica 

niekoniecznie np. ze Skrzelczyc. Zapytała czy jest jakaś dotacja na to żeby uzyskać jakieś 

pieniądze do tej komunikacji, czy do autobusów  żeby było więcej, bo młodzież ma bardzo 

duży problem  dostać się do miasta Kielce czy Chmielnika. 

Pan Poseł powiedział, że jest to kolejna istotna rzecz, która została na poziomie państwa 

przez rząd ustawowo rozstrzygnięta. Powstał tzw. fundusz autobusowy gdzie samorządy mogą 

otrzymać dofinansowanie i to było przed Covid-em  1 zł do km. W trakcie trwania pandemii ta 

kwota została podniesiona do trzech złotych do wozokilometra. Intencją tego funduszu było to 

żeby zlikwidować tzw. białe plamy w komunikacji lokalnej. Jeśli chodzi o organizację to muszą 

to zrobić poszczególne samorządy, wszystkie samorządy winny być w to zaangażowane  

i gminny, i powiatowy, i wojewódzki, bo okazuje się, że tych białych plam było na różnych 
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szlakach, w połączeniach między powiatami i jeżeli takie występują to wtedy ingeruje 

samorząd województwa. Między gminami to ingeruje samorząd powiatowy jeśli to jest na 

terenie tego samego powiatu. Jeśli są problemy na terenie gminy to interweniuje samorząd 

gminny. Rolą samorządów jest niwelowanie barier w komunikacji społecznej i tym się powinny 

zajmować. Mówił, że jak docierają do niego takie problemy to bada u Wojewody i Wojewoda 

zawsze twierdzi że  środki, które ma na ten cel przeznaczone, nie są wykorzystane. W roku jest 

kilka takich naborów i zawsze jest tak, że te pieniądze nie są wykorzystywane. Problem tkwi  

w samorządach, bo samorządy nie mogą sobie z tym poradzić, jak zrobić dobre szlaki 

komunikacyjne żeby wyjść naprzeciw zapotrzebowaniu społecznemu i jak to wszystko 

zorganizować. 

Burmistrz powiedział, że kluczową rolą jest komunikacja z Kielcami i rola jest dla 

powiatu ale powiat nie włącza się w to. Jest trudno nawiązać współpracę, gmina zgłasza,  

a z drugiej strony jest jakaś niemoc. Powiedział, że pod koniec roku ma być nabór  

i w porozumieniu z innymi gminami wystąpią o kolejne środki. 

Pan Poseł zwrócił uwagę, że funkcjonuje ustawa o transporcie publicznym z 2011r.  

i przez wszystkie samorządy zapisy tej ustawy nie były realizowane. Wymogiem było dla 

każdego samorządu sporządzenie planu transportowego dla poszczególnych gmin, powiatów 

dla województwa dla Polski, bo są sytuacje, że są połączenia międzywojewódzkie. Zapytał czy 

gmina Pierzchnica ma taki plan transportowy. 

Burmistrz powiedział, że to miało być w takim ciągu od marszałka, powiat i gmina  

w uzupełnieniu pozostały. Miały być połączenia międzypowiatowe i dopiero na terenie gmina 

resztę uzupełnia. 

Sołtys Ryszard Bryk odnośnie wystąpienia radnego Barana w sprawie 

wyrejestrowywania pojazdów powiedział, że jest to w mocy parlamentu, bo powinno się 

zmienić tak prawo żeby można wyrejestrować pojazd na pół roku czy rok nie pozbywając się 

go. Zwrócił również uwagę na liczbę wpisów przeglądów w dowodzie rejestracyjnym, jest 

tylko miejsce na 6 przeglądów. Przegląd jest ważny tylko jeden rok np. w Niemczech jest dwa 

lata ważny przegląd techniczny. Wnosił żeby nie karać kierowców jak nie ma ważnych badań 

technicznych np. trzy miesiące. 

Pan Poseł powiedział, że nie uważa żeby wprowadzać tego typu rozstrzygnięcia, że za 

nieposiadanie ważnych badań technicznych były jakieś odstępstwa. Stan techniczny pojazdu 

jest rzeczą bardzo ważną i często zdarza się ze statystyk wypadków, że przyczynami różnych 

wypadków są niesprawne samochody. Jeśli chodzi o miejsce w dowodzie rejestracyjnym  to 

papierowy dowód rejestracyjny niebawem zostanie wyeliminowany z obrotu, bo dzisiaj dostęp 

do CEPiK mają również instytucje, które dokonują badań technicznych. Mówił, że dzisiaj 

dlatego nie musimy dysponować tego typu dokumentem przy kontroli drogowej, bo policjant 

wejdzie do systemu i wszystko widzi. Odnośnie tego co powiedział radny to stwierdził, że nie 

miał świadomości, że jest to tak istotny problem. Powiedział, że zainteresuje się tym 

problemem. 

Radny Wiesław Kwaśniewski zapytał czy w temacie nielegalnych składowisk odpadów, 

bo w gminie Pierzchnica występują takie przypadki i nie tylko bo słyszy się o tym w całej 

Polsce czy zajmuje się ktoś tym na poważnie. 

Pan Poseł powiedział, że to pytanie jest kierowane do każdego, bo każdy ma na to 

wpływ w zależności od skali tego zagrożenia. Są sytuacje, że zwykły obywatel nie ma na to 
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wpływu ale mają wpływ władze. Przytoczył sprawę ze spaleniem odpadów w gminie Sitkówka 

Nowiny. 

Burmistrz przybliżył temat zakopanych odpadów w Osinach i omówił jakie toczą się 

postępowania oraz jakie obowiązki ciążą na gminie z utylizacją tych odpadów. 

Sołtys Ryszard Bryk zwrócił uwagę na program Mój prąd, bo to się wiąże ze spółką 

Skarbu Państwa jaką jest PGE. Żeby zgłosić taki wniosek trzeba od PGE mieć pewne 

dokumenty. Podkreślił, że w jednym PGE można szybko załatwić, a w innym są trudności. 

Zapytał jaka jest możliwość wyegzekwowania żeby spółka Skarbu Państwa rzetelnie 

obsługiwała obywateli. 

Pan Poseł powiedział, że jest to sprawa indywidualna i poprosił żeby osoba, której to 

dotyczy wystąpiła o interwencję i będzie w tej sprawie interweniował. 

Po wyczerpaniu dyskusji przewodnicząca rady podziękowała panu Posłowi  

za przybycie i wysłuchanie problemów. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10-minutową przerwę w obradach od godziny 1355 do godziny 1405. 

 

Ad.8.W tym punkcie porządku obrad udział wzięła Pani Kamila Jurek Kierownik Miejsko- 

         Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy.  

Przewodnicząca rady przeczytała projekt uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie w Gminie Pierzchnica oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. Poinformowała, że komisja samorządowa analizowała projekt tej uchwały  

i wydała opinię pozytywną. Poprosiła obecną kierownik ośrodka pomocy społecznej o krótką  

informację w sprawie projektu uchwały. 

 Pani Kamila Jurek Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Pierzchnicy poinformowała, że zespół interdyscyplinarny ds. przeciwdziałania przemocy  

w rodzinie jest to ciało o charakterze kolegialnym, które jest powoływane przez burmistrza na 

podstawie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Jest to zadanie własne gminy i taki 

zespół działa w gminie od 2011r. Zadaniem tego zespołu jest realizacja zadań zarówno  

w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie jak i rozporządzeniu w sprawie procedury 

niebieskiej karty a także gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Zespół 

jest powoływany zarządzeniem Burmistrza i w skład zespołu wchodzą przedstawiciele 

instytucji wskazanych w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Natomiast do 

kompetencji rady gminy należy określenie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków oraz szczegółowe warunki funkcjonowania zespołu. Powiedziała, że kilkuletni okres 

funkcjonowania zespołu spowodował konieczność zaktualizowania zapisów regulaminu  

w związku z czym podjęcie uchwały jest zasadne. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie w Gminie Pierzchnica oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych  

i  za było 12 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie w Gminie Pierzchnica oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XVIII/41/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Pierzchnica 

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9. Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  

            Gminy na rok 2020 i poinformowała, że do projektu uchwały radni otrzymali 

autopoprawkę Burmistrza przed rozpoczęciem sesji. Przeczytała brzmienie projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2020. Dodała, że komisja budżetowa analizowała 

projekt tej uchwały i wydała opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o krótką 

informację na temat zmian  i autopoprawki. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pierzchnica Krzysztof Cieślak poinformował, że zwiększa się 

plan dochodów o kwotę 164 235,00 zł i zwiększa się plan wydatków o kwotę 164 235,00 zł. 

Omówił poszczególne zmiany w planie dochodów określone załącznikiem Nr 1 do projektu 

uchwały i w planie wydatków określone załącznikiem Nr 2 do projektu uchwały. Omówił 

również zmiany w załączniku Nr 3 Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane 

do poniesienia w 2020 roku i w załączniku Nr 4 Zadania inwestycyjne roczne w 2020r.  

Wyjaśnił również wprowadzaną zmianę autopoprawką a mianowicie zwiększenie 120 tys. zł 

na zadanie budowa świetlicy wiejskiej w Drugni Rządowej, chodzi o wydatki do poniesienia  

w roku 2021. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad wprowadzanymi zmianami w budżecie. 

Radny Sławomir Rożkiewicz zapytał z jakiego tytułu gmina ma płacić odszkodowanie 

w kwocie 40 tys. zł. 

Burmistrz poinformował, że jest to sprawa z 2013r., wtedy była realizowana inwestycja 

modernizacja kotłowni w szkole w Pierzchnicy i wykonawca opóźnił się z realizacją umowy,  

i w związku z tym zgodnie z zapisami umowy została potrącona kara umowna. Wykonawca 

podał do sądu  sprawę i w pierwszej instancji gmina wygrała. Sąd przyznał, że słusznie zostało 

potrącone skoro nie dotrzymał terminu, to po to są kary umowne żeby je potrącać. Mówił, że 

to było jego obowiązkiem, bo gdyby tego nie uczynił to miałby zarzut uszczuplenia dochodów 

gminy. W drugiej instancji są uznał, że to było działanie na szkodę przedsiębiorcy i nakazał 

zapłacić i przysądził tą kwotę, która została potrącona.  

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy  

na rok 2020 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.   

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych 

wynik głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych  

i  za było 12 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 
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Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

na rok 2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XVIII/42/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2020 została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10.Przewodnicząca rady poddała pod obrady sesji projekt uchwały w sprawie zmian  

             w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica 

na lata 2020-2035. Przeczytała projekt uchwały i poinformowała, że komisja budżetowa 

zaopiniowała pozytywnie projekt tej uchwały. Poprosiła Skarbnika Miasta  

i Gminy o krótką informację w sprawie wprowadzonych zmian oraz autopoprawki.. 

 Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w wieloletniej 

prognozie finansowej, są tożsame ze zmianą wprowadzoną w uchwale budżetowej oraz 

zmianami wprowadzonymi zarządzeniami, od ostatniej sesji. Omówił jakie zmiany wprowadza 

się do Wieloletniej Prognozy Finansowej w załącznikach Nr 1 i Nr 2, które szczegółowo określa 

załącznik Nr 3 Objaśnienia do wieloletniej prognozy finansowej gminy Pierzchnica na lata 

2020-2035. Autopoprawka wynika ze zwiększenia wydatków na zadaniu budowa świetlicy 

wiejskiej w Drugni Rządowej w roku 2021. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 w związku 

z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XVIII/43/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 została podjęta jednogłośnie. 

Ad.11.Przewodnicząca rady przeczytała projekt uchwały w sprawie zmian w programie     

           profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Pierzchnica  

od 65 roku życia na lata 2020-2023. Poinformowała, że komisja samorządowa analizowała 

projekt tej uchwały i wydała opinię pozytywną. Do projektu uchwały jest autopoprawka 

ponieważ trochę zmieniły się regulacje odnośnie udziału w programie. Poprosiła Burmistrza  

o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że uszczegóławia się program o prawo mieszkańców tych 

trzech placówek, które na terenie gminy funkcjonują tj, Dom Seniora, Dom Opieki Rodzinnej 

i DPS w Osinach. Autopoprawka wynika z tego, że ministerstwo zdrowia ogłosiło refundację 

dla osób 75 plus. Wynika z tego, że gmina będzie się ograniczać z finansowaniem szczepień od 

65 roku życia do 75 roku. W tych trzech placówkach większość będzie finansowana  

z ministerstwa zdrowia, bo większość podopiecznych spełnia to kryterium 75 plus. Ponadto 

porządkuje się pewne rzeczy odnośnie kwalifikacji mieszkańców w zakresie zamieszkiwania. 

 Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w programie 

profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Pierzchnica od 65 roku 
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życia na lata 2020-2023 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w programie 

profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Pierzchnica od 65 roku 

życia na lata 2020-2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XVIII/44/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w programie profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla 

mieszkańców Gminy Pierzchnica od 65 roku życia na lata 2020-2023 została podjęta 

jednogłośnie. 

Ad.12.Wolne wnioski. 

 Sołtys Julia Kozioł zgłosiła jak działa na tą chwilę filia ośrodka zdrowia w Drugni. Przez 

lipiec nie były robione w ogóle, pobierane żadne badania, nawet osób, które miały te badania 

zlecone. Kierownik tutaj twierdził, że jest inaczej jednak nie, nie nieprawda. W miesiącu 

sierpniu mało, że nie było badań, to jeszcze przez pewien okres czasu nie było w ogóle, nie 

miał kto w ogóle pobrać tych badań ponieważ nie było pielęgniarki. Mówiła, że doszły jej 

słuchy, że w miesiącu sierpniu również nie zawsze był lekarz na terenie ośrodka. Na tą chwilę 

mamy fajne takie coś informujemy, że Punkt Lekarski w Drugni z powodów przedurlopowych 

będzie nieczynny w miesiącu wrześniu w następujących dniach i mamy podane dni od 14 do 

30 września. Opiekę lekarską i pielęgniarską zapewnia samorządowy punkt Ośrodek Zdrowia 

w Pierzchnicy. Pan Kierownik traktuje nas jak co, jak piąte koło u wozu czy zamierza w ogóle 

zamknąć nam filię punktu lekarskiego. To co w tym momencie się dzieje to naprawdę trochę 

niepoważna sytuacja. Recepty były wydawane raz w tygodniu, gdzie się dzwoniło  

i pielęgniarka twierdziła, że najpierw był piątek dniem wydawania recept potem się okazało, że 

poniedziałek. Była rozmowa z kierownikiem tutaj na sesji i on twierdzi, że jest zupełnie inaczej. 

To co on mówi to jest zupełnie nieprawda z tym co mówią pacjenci. Są pacjenci co mają 

badania, które są zlecone, są to badania gęstości krwi tzw. INR, nie mają gdzie tego zrobić, 

albo robią to prywatnie w Chmielniku, gdzie jadą i badania dostają po 40 minutach ewentualnie 

jest pobrane badanie w Drugni. Za jakiś czas dzwoni ktoś z laboratorium z Kielc i jest wielkie 

halo niech Pan jedzie szybko, natychmiast na pogotowie, na SOR, bo wyniki, tragedia. Jedzie 

ta osoba do Chmielnika robią mu badania w przeciągu godziny, wyniki wychodzą idealne. 

Mówiła, że z czasem laboratoria mamy coraz gorsze. Takich sytuacji, zwracając się do 

Burmistrza, nie powinno być żeby ośrodek zdrowia zostawał ani bez pielęgniarki ani bez 

żadnego lekarza. To w tym momencie jest kpina, to jest jedna sprawa.  

Drugą sprawę, którą poruszyła Pani sołtys to są dowozy dzieci do szkoły. Minął cały tydzień 

roku szkolnego, rodzice dopytują jak dzieci mają jeździć, i oczywiście cena biletów 

miesięcznych. Powiedziała, iż dowiedziała się, że bilet miesięczny zwykły z Drugni do 

Chmielnika  to jest koszt 150 zł a zawsze było tak, że bilet miesięczny szkolny dla ucznia to 

jest 80% tej wartości, a to co Burmistrz rozmawiał z przewoźnikiem, to miała być kwota 146 

zł. Jeśli byłoby to możliwe to tą kwotę obniżyć, bo wszędzie jest tak, że jest to 80% wartości 

normalnego biletu miesięcznego jest bilet miesięczny szkolny. 
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 Sołtys Janusz Jędrzejowski pytanie pierwsze czy jest dofinansowanie do studni 

głębinowych, a drugie co z projektem zakupu tego samochodu na śmieci. 

 Sołtys Ryszard Bryk  zgłosił, ze od kilku lat w osinach przy rzece są niszczone łąki. 

Ostatnio taki starszy rolnik prosił żeby interweniować w tej sprawie i jak to zlikwidować. 

Mówił, że jest to poważny problem od kilku lat i żadnego rozwiązania nie ma. 

 Radna Jadwiga Łopatowska zgłosiła żeby wykosić teren w okolicach świetlicy  

na długości działki świetlicy w Pierzchniance. 

 Radny Wiesław Kwaśniewski zapytał co z ta tablicą informacyjna na Osiedlu 

Kamionki, bo czekają już drugi miesiąc. 

 Radna Magdalena Sikora ponowiła temat, który był poruszany żeby firma, która zbiera 

śmieci też zadbała o przystanki i zabierała śmieci z przystanków. 

Jak będą koszone pobocza żeby przy przystanku w Drugni na Zakarczmiu w rowie jest duża 

trzcina i ledwo co widać przystanek prosiła żeby też to wykosić. 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz. 

 Odnośnie działania ośrodka w Drugni powiedział, że wezwie Kierownika i zażąda 

wyjaśnień dlaczego to tak działa a nie inaczej dlaczego taki tryb jest powiedział, że nie umie 

na to odpowiedzieć. 

 Odnośnie kwestii dowozu dzieci do szkoły – autobus do szkół średnich- poinformował, 

że podjął działania na początku wakacji. Sołtysi podali informacje ile uczniów byłoby 

zainteresowanych stałym dojazdem. Uzbierało się 25 dzieci i podjął rozmowy z firmą 

Muszkieter żeby zorganizowały taki kurs żeby te dzieci rano zawieźć i po południu przywieźć. 

Firma tak to przeciągała ale w końcu zaczęli się starać o pozwolenia. Podali taką cenę, że mogą 

jeździć,  szkolny bilet za 143 zł. Powiedział, że nie ma wpływu na firmę nie może ich zmusić. 

Mówił, że dziś ustalił, że dzisiaj firma dostała pozwolenie w urzędzie miasta na organizację 

tego kursu, bo to jest między dwoma gminami i dzisiaj mieli złożyć wniosek o zgodę na 

korzystanie z przystanków. Powiedział, że taką zgodę wyda od ręki jak firma wystąpi i również 

do Burmistrza Chmielnika zwrócił się żeby od ręki wydali taką zgodę i żeby jutro, pojutrze ten 

kurs wreszcie  ruszył. Mówił, że jest zawiedziony tym, bo liczył, że kurs wystartuje 1 września, 

bo jest konkretna grupa dzieci. Powiedział, że na cenę biletu na ma wpływu, bo jest to kurs 

komercyjny. Mówił, że pod koniec roku jak to było mówione wcześniej będzie nabór na dotacje 

linii użyteczności publicznej żeby od nowego roku na cały rok było dofinansowanie wtedy jak 

będzie uzyskane dofinansowanie i będzie kurs dotowany to powinien być wpływ na cenę 

biletów, natomiast na chwilę obecną jest to w trybie komercyjnym. 

 W kwestii dofinansowania do studni głębinowej na chwilę obecną dofinansowania nie 

ma, natomiast będzie możliwość sfinansowania z tej puli środków co gmina otrzymała. Z tej 

kwoty 500 tys. zł, bo to na zadania inwestycyjne duże i tylko z tych środków będzie ją można 

zrealizować. Szczegóły na temat tej studni, jej zasadności, mówił, ze przygotował taki artykuł 

i w najbliższym numerze gazetki będzie to opisane, dlaczego decyzja jest o tej studni itd. 

Konieczność budowy studni wynika z tego przede wszystkim, że w okresie letnim bardzo 

wzrasta zużycie wody. Mieszkańcy podlewają ogródki trawniki, korzystają z basenów.  

Z informacji od Prezesa wynika, ze w letni gorący weekend wzrasta zużycie wody o 50%  

w stosunku do tego co jest w normalnym dniu.  
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 Odnośnie zakupu śmieciarki przyznał, że planowany był odbiór odpadów własna 

smieciarką. Okazuje się, że przepisy są skomplikowane, do zakład żeby uruchomił taką 

działalność musi dysponować pięcioma pojazdami, musi mieć odpowiednią bazę naprawczą. 

Powiedział, że jesteśmy skazani na usługę zewnętrznego przewoźnika. 

 Odnośnie bobrów powiedział, że jest to temat trudny od wielu lat z tej przyczyny, że 

bobry są pod ochroną. W poprzednich latach występowano o zgodę na odstrzał do Wojewody 

i po uzyskaniu takiej zgody występuje się do koła łowieckiego żeby dokonali odstrzału. 

 Sprawa koszenia koło świetlicy w Pierzchniance zostanie przekazana do Pana Sabata 

żeby to wykonał. 

 Odnośnie tablicy informacyjnej powiedział, iż wie że została zamówiona, a nie zna 

odpowiedzi dlaczego nie została jeszcze zamontowana. 

 Odnośnie odbioru śmieci z przystanku, to zasadny wniosek, bo maja obowiązek 

zabierania. Prosił żeby jak ominą i nie zabiorą, żeby ktoś zadzwonił do urzędu do Lenartowicza, 

najlepiej tego samego dnia. 

Sprawa koszenia przy przystanku w Drugni będzie przekazana do realizacji. 

 Radna Kamila Adamczyk powiedziała, że w ten sam dzień zgłaszała dwa razy żeby 

zabrali z przystanku w Wierzbiu jak się jedzie na Chmielnik i do tej pory nie są zabrane śmieci. 

Burmistrz powiedział, że będzie ta sprawa wyjaśniana. 

 Radna Renata Błaszczyk  wystąpiła o wyjaśnienie bo nie bardzo zrozumiała jak 

Burmistrz mówił odnośnie dodatkowych kursów po uzyskaniu dofinansowania. 

 Burmistrz powiedział, że tam będzie uruchomiony normalny kurs komercyjny. 

Przewoźnik będzie go realizował za odpłatnością z biletów. Mówił, że planuje od stycznia 

uruchomić dodatkowe kursy. Zgłosić wnioski z tej strony Maleszowa, Brody, Górki, 

Skrzelczyce na Kielce, dodatkowe kursy żeby były, bo wieczorowa porą trudno jest wrócić  

z Kielc. Powiedział, że również na tą drugą stronę będzie chciał uruchomić dodatkowe kursy  

z dofinansowania również ten kurs komercyjny żeby był dofinansowany. Na pytanie radnej 

Błaszczyk dlaczego teraz nie może być  odpowiedział, że wnioski można składać jak będzie 

ogłoszony nabór. Nabór wniosków był w czerwcu przez 10 dni i teraz dopiero pod koniec 

października albo w listopadzie będzie następny nabór i tylko wtedy składa się wnioski. 

 Sołtys Ryszard Bryk pytał czy będzie nowy program na montaż oczyszczali 

przydomowych, bo nie wszyscy zdołali się załapać do poprzedniego programu. 

 Burmistrz powiedział, że gmina Pierzchnica cały limit przyznany na ten cel 

wykorzystała w tej perspektywie finansowej. W nowej perspektywie finansowej maja być 

jakieś pieniądze na ten cel i jak będą to będzie działanie realizowane. Powiedział, że ma taką 

wiedzę, że w województwie świętokrzyskim w tej perspektywie na ma środków finansowych 

na ten cel. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodnicząca podziękowała wszystkim za udział  

i zamknęła osiemnastą sesję Rady Miejskiej w Pierzchnicy. 

Sesja zakończyła się o godzinie 15.00. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółował: 

S. Kielesiński                                                                 Przewodnicząca Rady 

(-)Maria Łopatowska 


